
Příloha č. 3 - Analýza dotazníkového šetření obce Mokrá-Horákov 

Analýza dotazníkového šetření 

Obec Mokrá-Horákov 

A. Údaje o respondentovi 

 
V dotazníkovém šetření „Jak se žije v Mokré-Horákov“ byli oslovení občané s trvalým 
pobytem v obci a starší 15 let - tj. celkem 2290 občanů. Na dotazník pak odpovědělo 677 
respondentů, návratnost dotazníků tedy představuje 29,6 %.  
Na dotazník odpovídali zejména respondenti ve střední a starší věkové kategorii. První 
nejpočetnější skupinou jsou respondenti, kteří se do Mokré-Horákova přistěhovali 
v dospělosti, a to již před více než 5 lety a druhou skupinou pak občané, kteří v obci žijí od 
narození. Co se týče vzdělanostní struktury, převažují občané se středoškolským vzděláním 
s maturitou následovaní lidmi s odborným vzděláním bez maturity. 

Odpovědi podle částí: 

Mokrá - sídliště 282 41,7 % 

Stará Mokrá 193 28,5 % 

Horákov 187 27,6 % 

Bez odpovědi 15 2,2 % 

Odpovědi podle věku: 
15 - 20 let 33 4,9 % 

21 - 30 let 73 10,8 % 

31 - 50 let 255 37,7 % 

51 - 65 let 140 20,7 % 

66 a více let 167 24,7 % 

Bez odpovědi 9 1,3 % 

 
Odpovědi podle délky pobytu v obci: 

žiji od narození 240 35,5 % 

přistěhoval jsem se v dětství spolu s rodiči 66 9,7 % 

přistěhoval jsem se v dospělosti před více, než pěti lety 316 46,7 % 

přistěhoval jsem se v dospělosti v posledních pěti letech 47 6,9 % 

bez odpovědi 8 1,2 % 

Vzdělanostní struktura respondentů: 

základní 66 9,7 % 



střední odborné 192 28,4 % 

střední s maturitou 223 32,9 % 

vyšší odborné 25 3,7 % 

vysokoškolské 156 23,0 % 

Bez odpovědi 15 2,2 % 

B. Veřejná správa 

1. Jste spokojen/a s přístupen zastupitelů k řešení podnětů od 
občanů?  

 

2. Vyhovuje vám osobně provozní doba úřadu?  

 

 



3. Jste spokojen/a s prací úředníků na obecním úřadě? 

 

4. Jste spokojen/a s informovaností o hospodaření obce? 

 

5a. Odkud získáváte informace týkající se dění v obci? 

  často občas nikdy bez odpovědi 

Facebook 24,67% 16,99% 29,7% 28,66% 

webové stránky obce 
(internet) 19,5% 49,9% 11,5% 19,1% 

Zpravodaj 67,4% 24,2% 1,3% 7,1% 

Rozhlas 22,7% 45,1% 17,0% 15,2% 

Vývěsky 24,2% 46,1% 15,7% 14,0% 
veřejná jednání 
zastupitelstva 1,3% 12,0% 60,9% 25,8% 

osobní kontakt se zastupiteli 5,0% 32,1% 39,9% 23,0% 



V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 48 respondentů (7,1 %). Uváděli, že informace o dění 
v obci získávají dále ještě od ostatních spoluobčanů, přátel a též rodinných příslušníků. 
Mimo to se i často vyjadřovali k místnímu rozhlasu a tomu, že není v některých částech obce 
dobře slyšet (např. Mokrá-sídliště, č. 342-347, 339-341, blok 322 ad.). 

Další náměty: 

- Poskytovat podrobnější rozpočet/investice. 

- Existují DVA facebookové profily. Nešlo by sjednotit do jednoho? 

- Je nutné zapracovat na webovkách, ač mají "nový" kabát, informace tam chybí ....!!!! 

- vývěsku umísti také na zastávku busu sídliště 

- Letošní zpravodaj již nedošel. Proč? Bude chybět, líbí se mi. 

- Bylo by dobré hlášení rozhlasu, aby bylo znovu i na webu, když to člověk nestihne přímo 

z rozhlasu. 

 5b. Je zdroj informací kvalitní? 

  ano spíše ano spíše ne ne nevím 
Bez 

odpovědi 
Facebook 15,4% 22,0% 3,0% 1,2% 24,5% 34,0% 

webové stránky obce 
(internet) 19,9% 38,0% 6,8% 2,7% 7,1% 25,6% 

Zpravodaj 49,0% 30,0% 3,1% 0,6% 2,7% 14,6% 

Rozhlas 21,9% 27,3% 10,5% 7,1% 12,9% 20,4% 

Vývěsky 21,1% 34,9% 6,8% 0,9% 13,6% 22,7% 
veřejná jednání 
zastupitelstva 4,0% 8,1% 2,2% 1,8% 48,7% 35,2% 
osobní kontakt se 
zastupiteli 12,4% 18,9% 2,2% 1,2% 32,6% 32,6% 

6. Další připomínky k fungování veřejné správy: 

 špatně slyšitelný rozhlas 20 
o Špatné pokrytí a rozhlasová slyšitelnost část Horákov 
o rozhlas je v určitých částích obce velmi špatně slyšet 

 zkvalitnit web 11 
o zpřehlednění webových stránek obce a uvádění všech akcí apod. 
o webové stránky obce jsou nepřehledné, fotky z kulturních akcí v příšerné 

kvalitě 
 nedostatečné řešení podnětů a připomínek 5 
 Další připomínky: zbytečně složité informace 3x, zastaralé informační 

technologie 3x, zpravodaj 3x, FB 2x, sms do mobilu 1x 

 

 

 

 



C. Životní prostředí 

7a. Jaké odpady třídíte? 

 

7b. Kam odpady ukládáte? 

 

 



8. Vyhovuje vám otevírací doba spádového sběrného dvora? 

 

Pokud ne, proč? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 66 respondentů (9,7 %). Respondenti měli připomínky k 
otevírací době sběrného dvora. Rádi by, kdyby došlo k jejímu prodloužení, jelikož jako pracující a 
dojíždějící z Brna, nejsou schopni se přes týden do sběrného dvora dostat. 

Konkrétní návrhy na úpravu: 

- lepší by byla ot. doba po a ST až do večera a jeden den o víkendu, kdy většina lidí je doma 
- přes pracovní týden by mohlo být otevřeno dopoledne a v sobotu odpoledne, třeba jen 90 

minut 
- v sobotu by mohlo být otevřeno déle než do 12 hod., alespoň do 15 hod. 
- V sobotu je otevřeno pouze do 13 hod, navrhla bych otvírací dobu do 17 hod 
- Posunul bych otevírací hodiny přes všední dny na 14.00 - 18.00 

9. Vaše další náměty a připomínky k odpadům: 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 101 respondentů (14,9 %). Dotazovaní měli nejčastěji 
připomínky k nedostatečnému množství kontejnerů na tříděné složky odpadu nebo alespoň 
nutnosti častějšího svozu těchto surovin. Poukazovali i na nejčastější lokace těchto 
problémů. Dále občanům chybí kontejnery na železo, hliník či textil a oleje z domácnost a 
v neposlední řadě zmiňovali i chybějící odpadkové koše. 
 
Nejčastější připomínky: 

- nedostatek kontejnerů nebo častější svoz 163 x 
o plast 50x, papír 38x, bioodpad 29x, sklo  14x 

 často přeplněné kontejnery 

 Kontejnery na tříděný odpad u samoobsluhy na sídlišti jsou většinu času 
přeplněné, zasloužily by častější odvoz. 



 Sberna mista s kontejnery v obci se mohou zdat jako skvele fungujici, ale 
osobne si myslim, ze tomu tak neni. Kontejnery jsou casto preplnene a hlavni 
problem je jejich nedostupnost, zejmena pro lidi bez auta a duchodce. 

 Absolutně nevyhovující počet kontejnerů u sklenářství, potřeba navýšit aspoň 
o polovinu. 

 Nedostatek kontejnerů či častější svoz – u Duomaxu, u bytovek na sídlišti 
(často několik dní přeplněno), oprava popelnicového domku u sklenářství na 
sídlišti(katastrofální stav); v Horákově - buď u kapličky, nebo v blízkosti 
kulturního domu, kontejnery v Horákově na půllánech i domě pod Horákovem 

 Bio popelnice ke každému rodinnému domu 

- nedostatek kontejnerů (železo 9x, hliník 7x, textil, oleje 13x) 
o na sídlišti u sklenářství chybí kontejner na železo (plechové obaly) 
o chybí kontejner na hliník  
o nejsou kontejnery na kovy/bio odpad/textil 

- chybějící odpadkové koše 26 
o Ve staré Mokré chybí odpadkové koše na psí exkrementy 
o Málo odpadkových košů na sídlišti, ideálně aby byl i u každé lavičky. 
o Málo odpadkových košů se sáčky na psí exkrementy. 

10. Jste spokojen/a s kvalitou údržby veřejné zeleně v obci?  

 

11. Jste spokojen/a s kvalitou ovzduší v obci? 

 



12. Jste spokojen/a s hlukovou zátěží v místě bydliště?  

 

13. Jaké konkrétní problémy v oblasti životního prostředí vás trápí? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 321 (47,4 %) respondentů. Zásadní problém většina 
dotazovaných spatřuje v pálení odpadu a trávy v lokálních topeništích, ať už se jedná o 
topení v kamnech nevhodným topivem či spalování odpadu ze zahrad. Dalším častým 
problémem, na který bylo poukazováno, byla hluková zátěž způsobená vícero druhy činitelů 
– restaurace U Zbojníka a nedodržování nočního klidu, zvyšující se automobilová doprava, 
hluk z cementárny, hluk ze staveb. Respondenti též zmiňovali jako problém hladinu vody, 
kdy dochází k jejímu ubývání a odvádění z území např. prostřednictvím kanalizace, 
neuklízení majitelů po psích mazlíčcích či např. nedostateční údržba zeleně především 
v části Skalka. 

Nejčastější připomínky: 

 pálení 100 
o nadměrný smog v zimním období způsobený neekologickým vytápěním některých 

rodinných domů - kouř z komína některých rodinných domů 
o V zimě je v obci občas nedýchatelno, ti, kteří topí v domech odpadky nebo 

nekvalitními palivy otráví půlku obce 
o znečišťování ovzduší v létě palením na zahradách, v zimě pálení odpadků v kotlech, 

nedá se doma otevřít okna a větrat. 
 hluk  57 

o Zahrádka restaurace U zbojníka je v létě často do noci hlučná, ozývá se to po celém 
blízkém okolí. 

o Hlukova zatez ze stavby ZIPP v nedeli, o statnich svatcich a v dobe nocniho klidu ( 
pred 6 hodinou ranni). 

o Hluk z lomu ve večerních hodinách, odstřely z lomu často citelně otřesou domem 
o Zvyšující se hluk automobilové dopravy - velký provoz automobilů - hlučnost - není 

někdy slyšet hlášení obce 
o sekání a vrtání. 

 psí exkrementy 39 
o znečištění prostranství výkaly od psů 
o psí výkaly všude v trávě - v Brně mají úklidovou službu, auto s vysavačem, který sbírá 

psí exkrementy (činnost lze hradit z utržených peněz od majitelů psů). 
 hladina spodní vody 37 

o Zásoby povrchových a spodních vod. Dříve se na území obce nacházelo hodně 
vodních ploch, bažin a mokřadů, tyto ale rapidně ubývají 



o Obavam se i vycerpani zdroju vody, pote co veskerou odpadni vodu odvadime novou 
kanalizaci do Modric a nevracime vodu zpet do regionu. Plnime pitnou vodou bazeny. 

o Hladina užitkové vody ve studni - po vybudování kanalizace jsem přišel o vodu. 
 nedostatečná údržba zeleně 22x 

o neudržovaná zeleň v části obce skalka 
o z horákova kolem silnice k lesu nikdo neseče meze a nevysekává náletové křoviny 
o Na údržbu veřejné zeleně v obci by bylo dobré najmout odborníka, s cílem míti 

zelenější obec se zdravými, druhově vhodnými stromy bez náletových dřevin, 
přebudovat veřejný prostor tak aby byl schopný více zadržovat vodu. 

 méně časté připomínky -, kácení stromů 17x, časté sekání trávy 17x, dopravní 
zátěž, rychlá jízda 16x, chybějící zeleň 15x, usychání stromů 10x, sucho 8x, 
prach 8x, světelné znečištění 6x, zastavování orné půdy 5x 

 

Z dotazníkového šetření vyplynul zájem občanů o třídění odpadů, nejvíce se pak 
v obci vytřídí plasty, sklo, papír, elektrospotřebiče a textil. Mezi nejméně tříděné složky 
pak patří hliník a olej. Občané by v obci uvítali více kontejnerů na tříděný odpad, popř. 
častější svoz tříděných složek odpadu. Problémem zůstává pálení odpadů a trávy, což 
je nejčastěji uváděná připomínka z oblasti životního prostředí. Pálení má mimo jiné 
dopad také na kvalitu ovzduší, se kterým je nespokojeno pouze 15,4 % respondentů, 
na druhou stranu více než 80 % respondentů nemá větší výhrady (je spokojeno/spíše 
spokojeno). Co se týče veřejné zeleně, více než ¾ respondentů (81,7 %) je se 
současným stavem spokojeno, byť v otevřené otázce se objevily připomínky chybějící 
zeleni a její údržbě (např. časté sekání trávy atd.) Již nižší spokojenost respondenti 
vyjadřovali s hlukovou zátěží s níž je spojen nejen provoz na silnici, ale i nedodržování 
nočního klidu především v letních měsících z místního restauračního zařízení či 
hluková zátěž z blízké cementárny (spokojeno/spíše spokojeno 67,1 % dotazovaných).  
Co se týče otevírací doby sběrného dvora, většina občanů ji hodnotí jako vyhovující. 
Objevilo se i přes to několik připomínek k jejímu prodloužení či zvýšení četnosti 
otevírací doby v průběhu týdne, ale i o víkendu. 

 

 

 

 

 

 

 



D. Územní rozvoj a infrastruktura 

14. Znáte nový územní plán obce platný od roku 2018? 

 

15a. Při podpoře výstavby (obytné, průmyslové) by se obec měla 
soustředit na: 

využití volných ploch a nevyužitých objektů ve stávající zástavbě 314 38,6 % 

výstavbu na plochách mimo stávající zástavbu obce, označených v 
současném územním plánu k zastavění 

160 19,7 % 

hledání ploch pro budoucí výstavbu mimo stávající zástavbu obce a za 
plochami určenými v územním plánu k zastavění 

75 9,2 % 

domnívám se, že obec by neměla podporovat další výstavbu 208 25,6 % 

Ostatní 57 7,0 % 

15b. Při podpoře výstavby by obec měla upřednostňovat výstavbu: 

 



15c. V horizontu příštích několika let, jaký maximální nárůst obyvatel 
považujete za přijatelný? 

 

16. Jste spokojen/a s řešením následujících oblastí? 

a) Odpočinkové zóny (parky, posezení, lavičky) 

 

 

 

 

 



b) Dětská hřiště 

 

c) Inženýrské sítě (voda, elektřina, plyn, kanalizace)  

 

d) Chodníky (údržba, stav) 

 

 



e) Veřejná doprava (autobusy) 

 

f) Parkování v obci  

 

g) Provoz na komunikacích (bezpečnost, značení) 

 

 



Komentář k otázce 16.: 

 veřejná doprava 112 
o V pátek/sobotu by mohl být navíc jeden autobusový noční spoj (v 1:00 nebo ve 2.00). 
o autobus by mohl zajíždět do sídliště (ke škole) 
o bylo by dobré přidat autobus do Brna o víkendu v 17:30, stávající mezera 2,5 hodiny 

navečer je příliš dlouhá, taky by bylo dobré dát autobus v neděli ráno v 8:00 
o navrhuji pevně stanovit autobus. zastávku v horákově směr mokrá, každý řidič 

zastavuje na jiném místě, není potom jasné, kde se má na bus čekat, je to spíš návrh 
pro dopravní společnost 

 parkování 80 
o Ve staré mokré není kde parkovat, zavřít jednu ulic kolem obecního úřadu a udělat 

tam parkoviště, nebo parkoviště u zastávky nad koupalištěm 
o Nebezpečné je trvalé parkování vozidel na silnici před domy 316, 317, 303 a 304. 
o V některých částech Horákova je parkování přímo nebezpečné (spodní výjezd z návsi 

směrem k bývalému obchodu - pokud zde parkují auta po obou stranách, je situace 
velmi riziková - dle mne je jen otázkou času, kdy dojde k vážné havárii). Navrhuji 
omezení parkování jen na jednu stranu komunikace. 

o Obdobný případ je v době konání jakékoliv kulturní akce v KD Horákov, kdy vozidla 
parkují nebezpečně blízko nepřehledné zatáčce - hornímu výjezdu z návsi. 

o parkování v přímé blízkosti ke křižovatce ve staré mokré 
o udělat pořádné parkoviště u domu č. 324 (věžák) 
o nebezpečné parkování aut stojících podél cesty od ZŠ k mateřské škole 
o parkování podél hlavní cesty - dědina, křižovatka, dědina/příhon, kamion vedle 

kapličky – nepřípustné 
 dopravně bezpečnostní prvky, provoz, rychlost 79 

o Je třeba neprodleně začít řešit komunikaci mezi Mokrou-Horákovem a "státní silnicí" 
(až po nový kruhovým objezd), která se stále horší.  Myslím, že již pár let co se 
záplatuje, je dávno za životností.  

o Velmi neguji tvorbu nesmyslně velikých retardérů po obci, hlavně tedy u školy v 
Mokré. Náklady na tvorbu tohoto nesmyslu spolu s tím, že i při nízké rychlosti 
neúměrně a zbytečně ničí vozy nás všech. 

o chybí přechody – hřiště v Horákově, MŠ, KD v Horákově, křižovatka na Hostěnice a 
na Příhon 

o - Vzhledem k opakovaným haváriím u vedlejších neznačených silnic - dát značky, 
pozor křižovatka, silnice s vedlejší silnicí (k bývalému JZD nahoru do Horákova z 
hlavní směr na Mokrou...), u odbočky na Velatice do nové zóny obytné ... 

o odbočení z hlavní silnice za restaurací U Zajíčků směrem z kopce dolů směrem k 
Mezi stromy, překvapuje mě, že tam není jednosměrka a zrcadlo 

o v mezírce by byl potřeba retardér a max. povolená rychlost 30 km/h 
o omezit rychlost v obci např. měřením rychlosti nebo prahy 
o provoz u školy, na dětském hřišti k zahrádkám, kolem obchodu 
o Bylo by třeba opravit stávající - cestu a parkoviště k hasičce a dál. 

 chodníky, silnice 60 
o stav silnice a absence chodníku na Příhonu, propojení chodníkem cestu od 

cementárny (nebo spíše Tasy) k zastávce u fotbalového hřiště (podél hlavní silnice) 
o Je třeba neprodleně začít řešit komunikaci mezi Mokrou-Horákovem a "státní silnicí" 

(až po nový kruhovým objezd), která se stále horší.  Myslím, že již pár let co se 
záplatuje, je dávno za životností.  

o značná část chodníků (i nových) má nerovný povrch 
o oprava příjezdové cesty do obce ze směru Hostěnice (část u vjezdu do lomu) - 

dezolátní stav 
o chtělo by to opravit některé chodníky u bytových domů na sídlišti 
o schody na sídlišti v zimě neudržované 

 odpočinkové zóny, chybějící mobiliář 38 
o Zajistit vyšší počet laviček spojenými se stoly, umístěnými ve stínu - možné k pikniku 

venku, k setkávání mladších i starších občanů. 
o Kapacita laviček u dětského hřiště u zahrádek je velmi malá 
o Nevkusné "zákoutí" s kuřáckou lavičkou v parčíku u restaurace 



o využít část okolí Mokerského potoka jako odpočinkovou zónu -  lavičky, nová 
výsadba, úprava koryta, tůňky, přísné postihy pro obyvatele, kteří vypouští do potoka 
splašky 

o lavicky pro seniory na sidlisti. 
 dětská hřiště, prvky pro děti 37 

o dát více herních prvků na dětská hřiště (houpačku do Horákova) 
o - Vybudovani detskeho hriste na prihone by bylo fajn 
o podporuji stavbu venkovních aktivit pro starší děti, např. pumtrack v místě "BIKE 

POINTU" pro kola a skate 
o Dětská hřiště v Mokré jsou málo vybavená. prvky jsou spíše pro menší děti, chtělo by 

to i hřiště pro starší děti. 
o existuje mnoho hezkých herních prvků na dětských hřištích, které v naší obci schází, 

hřiště jsou zastaralá a téměř bez údržby 
 

Územní rozvoj a infrastruktura – shrnutí 

Z dotazníkového šetření vyplynulo, že více než polovina respondentů územní plán 
obce vůbec nezná. Na dotaz podpory další výstavby se jich nejvíce (38,6 %) přiklání 
k variantě využití volných ploch a nevyužitých objektů ve stávající zástavbě. Obec by 
dle respondentů měla upřednostňovat především výstavbu rodinných domů a 
v horizontu budoucích let by se Mokrá-Horákov měla maximálně rozrůst pouze o 300 
občanů. 

Co se týče infrastruktury, občané jsou nejvíce spokojeni se zavedenými inženýrskými 
sítěmi (80,8 % spokojeno/spíše spokojeno). Respondenti dále velmi kladně hodnotí 
zavedenou veřejnou dopravu (74,4 % spokojeno/spíše spokojeno), byť v otevřené 
otázce byla právě tato doprava nejpočetněji zastoupena s ohledem na nutnost 
zlepšování, např. respondenti uváděli především přidání nočních spojů v pátek a o 
víkendu. S chodníky v obci je dle grafického znázornění spokojeno též relativně dost 
respondentů (72,5 % spokojeno/spíše spokojeno), byť se v otevřené otázce objevilo 
několik připomínek především k nerovnosti povrchu, popř. celkové absenci chodníků 
v některých místech. Další relativně pozitivně hodnocenou oblastí byly odpočinkové 
zóny (70,5 % spokojeno/spíše spokojeno) a následně dětská hřiště (64,3 
spokojeno/spíše spokojeno). I k těmto oblastem se respondenti celkem hojně 
vyjadřovali a navrhovali možnosti zlepšení, především doplnění mobiliáře v podobě 
laviček hlavně v místech pod stromy, kde je stín, či doplnění a opravy herních prvků 
na dětských hřištích. Hůře hodnocena pak byla oblast týkající se provozu na 
komunikacích, kdy i v otevřené otázce respondenti uváděli, že dochází k jeho 
neustálému nárůstu a vyjadřovali obavy ohledně problému provozu po zastavění 
současných lokalit pro výstavbu rodinných a bytových domů. S tímto pak také souvisí 
nejhůře hodnocená oblast, a to parkování (48,2 % spokojeno/spíše spokojeno, 39,7 % 
nespokojeno/spíše nespokojeno), kdy je dle dotazovaných neustále nedostatek 
parkovacích míst v některých částech obce či, že občané velmi často parkují na 
takových místech, kde je to s ohledem na provoz velmi nebezpečné.   

 

 

 

 

 



 

E. Život v obci 

17. Hodnocení kulturně společenského vyžití: 

  ano spíše ano spíše ne ne nevím 
Bez 

odpovědi 

Se spolkovou činností 30,0% 40,6% 4,4% 1,5% 16,7% 6,8% 

S nabídkou kulturních akcí 38,3% 38,8% 8,6% 3,1% 5,8% 5,5% 

Se stavem kulturních 
zařízení 

30,3% 42,7% 10,6% 4,4% 5,9% 6,1% 

S nabídkou sportovních 
aktivit 

33,1% 37,8% 5,9% 3,0% 13,3% 6,9% 

Volný čas - děti 24,1% 29,5% 10,0% 5,6% 22,9% 7,8% 

Knihovna 55,7% 18,8% 0,7% 1,8% 18,2% 4,9% 

Komentář k otázce 17.: 

V otevřené otázce se vyjádřilo ke kulturně společenskému vyžití celkem 105 (15,5 %) 
respondentů. Respondenti především zmiňovali, že by uvítali vyšší nabídku 
kulturních, ale i sportovních akcí jak pro místní, tak pro širokou veřejnost a též zlepšit 
celkovou informovanost o jednotlivých akcích pořádaných v obci. Dále uváděli 
potřebu rozšíření prostor pro tyto aktivity, např. výstavbu nového KD přímo v Mokré, 
přáli by si otevření kina či opravu a otevření školního bazénu. V neposlední řadě se 
objevila především chvála na konto knihovny a jejích pracovníků, kdy by čtenáři ještě 
ocenili častější nabídku nových a kvalitních titulů. 

Nejčastější připomínky: 

 nabídka kulturních a sportovních akcí 24 
o více kulturních akcí pro širokou veřejnost (nejen pro místní) např. tematické akce; více 

sportovních aktivit (např, kurzů - zumba, sebeobrana, běh (závody), cvičení pro 
maminky s většími dětmi (zdravotní, tanec..) 

o malý výběr sportovních kroužků (jednotlivých druhů sportu) pro děti 
 stávající či nové prostory pro aktivity 16 

o malá klubovna pro několik družin je nedostačující 
o KD v Horákově zcela nevyhovující, Mokrá potřebuje nové, větší kulturní centrum 
o chybí kino 
o posilovna by mohla být volně přístupná, ne pouze pro vyvolené 
o nohejbalové hřiště opravit 

 knihovna, knihovnice 12 
o práce zaměstnanců v knihovně je perfektní 
o nedostatek nových titulů v knihovně 

 nedostatek informací o akcích 8 
o Zvýšit informovanost o akcích (webovky), zejména informovanost o sportovních 

kroužcích – není ucelené informační místo, lidé se o činnostech dozvídají o známých. 
o o spoustě sportovních aktivit se bohužel dozvídám buď pozdě nebo vůbec 
o prezentace spolků na stránkách obce je nedostatečná a neaktualizovaná (TJ) 
o chybí na vývěskách oznámení o akcích i ve zpravodaji 

 chybí vyžití pro starší děti 7 
o chybí zóny pro starší děti 
o schází volnočasová aktivita pro děti 12+ 
o Přidat vyžití pro děti všech kategorii, např. volně přístupné pin-pong stoly, in-line 

dráhu, jump/skate park, atd. 



 nespokojenost se zvýšením ceny nájmu za KD 6 
o KD Horákov - po zvýšení ceny pronájmu nebude tolik využíván, což je škoda 
o nelíbí se mi náhlé extrémní navýšení pronájmu předsálí a dalších služeb v KD 

 bazén 6 
o Velice bych ocenila opravu bazénu v ZŠ Mokrá, protože by žáci nemuseli nesmyslně 

jezdit až do Vyškova. Viděla bych využití i pro dospělé např. vodní aerobic, nebo 
plavání pro maminky s miminkama, či soukromé lekce plavání. Využití by se určitě 
našlo. 

18. Základní a mateřské školství: 

a) Jste spokojen/a s činností mateřské školy?  

 

b) Jste spokojen/a s činností základní školy?  

 

Komentář k otázce 18.: 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 88 (13 %) respondentů. Nejčastějším komentářem 
bylo především, že respondenti nemají zkušenosti, děti ve věku MŠ nebo ZŠ. Další častá 
odpověď byla ohledně potřeby rekonstrukce školního bazénu. 

Další komentáře: 

- Vedení 1. stupně ZŠ je zastaralé, není otevřeno novým přístupům ani diskuzi. Jedná 
stylem, my jsme jen "státní" - tedy nechtějte po nás nic a jděte jinam, za běžné 



metody už nazývá alternativní atp. - stálá fluktulace učitelů svědčí o nepohodě v 
kolektivu a vedení - naprosto nevhodné pro děti je stále střídání pedagogů po roce, 
na 1. stupni, kdy děti potřebují jistotu, zajetá pravidla a vzor apod. ... Což je na tého 
škole běžnou praxí :-(. A v neposlední řadě podpora ředitelem a zástupkyní školy 
učitelům, kteří mají nedůvěru rodičů, ti kteří jsou jinde vyhazování za neřešení šikany, 
zlý přístup, tak tady mají otevřenou náruč se slovy p. ředitele, já nic takového nevím. 
No to by měl pan ředitel prověřovat si a tvořit tým lidí, kteří mají co předat nikoli brát, 
brát dětem i rodičům naději, radost ze školy atd. - Informovanost školy je velmi slabá, 
na poslední chvíli, je potřeba dopředu na webu atp. a zájem řešit s rodiči věci, jedná 
se o spolupráci 

- Informace o akcích školky nejsou komunikovány dostatečně dopředu, je těžké pak 
skloubit pracovní plány a např. besídky. 

- MŠ - žádné inovace, minimum výletu pro děti, malé využití tělocvičny. ZŠ - natáhnout 
a udržet kvalitní učitelé, zvýšit atraktivitu a kvalitu školy, zavádět a používat moderní 
přístupy k učení. Podpora více dalších kroužku, např. technicky zaměřených. Zvetšit 
kapacitu družiny. 

- mš by mohla vylepšit web a zavést možnost odhlašování obědů online + fotky z akcí 
pro přihlášené rodiče 

- Neprofesionální přístup některých učitelů, ačkoli problémy trvají mnoho let, nikdo je 
neřeší. 

19. Zdravotní a sociální služby: 

a) Jste spokojen/a s nabídkou sociálních služeb v obci?  

 

 

 

 

 



b) Souhlasil/a byste s další výstavbou bydlení pro seniory v naší obci?  

 
c) Využil/a byste teď aktuálně bydlení v zařízení pro seniory v naší 
obci?  

 

d) Jste spokojen/a s nabídkou zdravotních služeb v obci?  

 

 



Komentář k otázce 19.: 

V otevřené otázce projevilo svůj názor celkem 184 respondentů (27,2 %). Nejvíce 
respondenti poukazovali na chybícího zubního lékaře a pak následně ženského lékaře. Další 
častou připomínkou byla nutnost najít druhého praktického lékaře, jelikož současný praktik 
má velké množství pacientů a jsou zde dlouhé čekací doby. Méně časté pak byly připomínky 
k rozšíření lékařských služeb o další specializace. 

Nejčastější připomínky: 

 zubař     109x 
o Zubařka odešla do důchodu, bez nového nástupce. 

 chybí gynekolog   42x 
 dlouhá čekací doba   38x 

o problém v čekací době praktického lékaře 
 druhý praktik    24x 
 další lékaři    17x 

o rehabilitace, neurologie, ORL 
 lékař pro děti a dorost  7x 

o ocenil bych možnost dvou dětských doktorek 
 lékárna    4x 

o delší otevírací doba 

Další komentáře ohledně soc. služeb: 

- zařízení pro seniory v obci bych v budoucnu ráda využila 

- chybí možnost mobilního hospice 

- souhlasila bych i s chráněným bydlením pro postižené 

- Byla bych pro i pro jine zarizeni nez jen domov duchodcu, klidne i postizeni. Integrace je 
dulezita. Taky bych zkombinovala aktivity domova duchodcu se skolkou, jsou vyborne vzory 
ve svete, ale uz i par aktivit se rozbiha v cechach. Spolecne aktivity, spolecna hraci a 
spolecenska mistnost, moznost dobrovolneho zapojeni tech duchodcu, kteri chteji a mohou. 
https://magazin.aktualne.cz/dobre-zpravy/spolecne-zarizeni-pro-deti-a-seniory-rodice-jsou-
nadseni/r~5378319618e011e598af002590604f2e/, 
https://ct24.ceskatelevize.cz/regiony/1690123-detem-v-brnenskych-materskych-skolach-ctou-
pohadky-pred-spanim-seniori  

20. Schází vám v obci některé služby? 

 



Komentář k otázce 20. - pokud jste odpověděli kladně, jaké služby v 
obci postrádáte? 

 

21. Jste spokojen/a s bezpečností v obci? 

 

22. Co považujete za nejnebezpečnější místa a jevy v obci? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 321 (47,4 %) respondentů. Největší nebezpečí 
občané vnímají v konkrétních místech na komunikacích – nepřehlednost, úzké uličky. S tím 
souvisí i celkový provoz či nedodržování povolené rychlosti, kdy vznikají nebezpečné 
situace. Respondenti zmiňovali, že v některých částech obce chybí i chodníky, které nutí 
občany scházet a kličkovat mezi auty po silnici a uváděli, že v množství nevhodně 
zaparkovaných aut a při současném provozu se nejedná o ideální situaci.  Dále poukazovali 
na problém opilství a vandalství a chybějící dopravně bezpečností prvky, jako jsou přechody, 
dopravní značení či zpomalovací pásy. Příklady některých připomínek jsou uvedeny níže.   

 



Nejčastější připomínky k tématu: 

 místa na komunikaci 78 
o Zatacka se zrcadlem u KD Horakov, neni nebezpecna s pohledu ridice spise s 

pohledu chodce(matka s jednim ditetem v kocarku a druhym ktereho vede za ruku)  
Autobusova zastavka pod Horakovem. Maloktery autobusak to dotoci a pak blokuje 
oba dva pruhy. 

o špatný výhled u památníku pod OÚ směrem ke koupališti 
o přechod přes silnici směr od školky ke stánku s novinami 
o křižovatka u obecního úřadu (pro auta i pěší) 
o křižovatka cementárna --> mokrá-horákov, velmi sešikmené chodníky ze sídliště na 

státní cestu 
o a jiné 

 provoz, rychlost 64 
o rychlá jízda cisteren z/do cementárny 
o nedodržení povolené rychlosti v obci 
o rychlý průjezd aut po sídlišti v okolí školy 

 stav komunikací a chodníků, chybějící chodníky 43 
o průchod horákovem bez chodníku nad obchodem 
o úzké silnice bez chodníků 
o Chybějící chodník kolem fotbalového a tenisového hřiště. Chybějící 

cyklostezku/chodník kolem hlavní cesty směr kruhový objezd na Brno/Šlapanice. 
o nepříjemně úzké chodníky kolem silnice od obecního úřadu až na Příhon 

 parkování na nepřehledných místech 39 
o parkování aut na chodníku/ v křižovatkách, kde neumožňují dětem bezpečnou 

cestu/vyhled. 
o špatné parkování v Horákově, 
o hlavní silnice od fotbalového hřiště ke KD, kde každý parkuje v silnici - oboustranně 

 opilství, neukáznění občané 18 
o mladiství, kteří opilí dělají nepořádek, rozbíjejí sklo a další věci, vymýšlí ničemnosti 
o požívání alkoholu na náměstíčku v mokré 

 chybějící dopravní značení 17 
o křižovatka v mokré u Irajnů, chybí přechod a cesta do lomu by měla být hlavní 
o Chybějící zpomalovací pruh s přechodem na cestě z MŠ k obchodu 
o Křižovatka u panelového domu č.p. 339 - 341. Při výjezdu na "hlavní" silnici, která 

vede od sklenářství dále do Mokré není značeno, která silnice je hlavní a vedlejší. 
Platí tedy přednost zprava. Řidiči jedoucí od sklenářství toto ale nerespektují a 
přednost zprava nedávají. 

o Byl by fajn přechod ke středisku a pak zákaz vjezdu mimo zásobování k obchodu 
 Další méně časté připomínky: autobusy, zastávka 8x, schodiště, zimní údržba 8x, 

krádeže, vandalismus 7x, osvětlení 7x, volný pohyb psů, exkrementy 6x, místa v obci 
6x, obecní policie 5x, vystupování dětí u školy 4x, špatná výchova 2x 

 

 

 

 

 



23. Jste spokojen/a s podmínkami pro podnikání v obci? 

 

24. Podnikáte? 

 

25. Jak by podle vás obec mohla podpořit podnikání? 

V otevřené otázce se vyjádřilo k tématu podpory podnikání ze strany obce 60 respondentů 
(8,9 %). Nejčastější náměty se týkaly především vytvoření prostor pro podnikání a možnost 
jejich získání na základě pronájmu obecních prostor či při zajišťování obecních zakázek by 
měla obec nejprve upřednostňovat místní řemeslníky a podnikatele a až poté cizí firmy. Dále 
také dotazovaní uváděli, že by bylo dobré uvádět seznam řemeslníků na obecním webu, 
případně ve zpravodaji. 

 

 

 

 



26. Které oblasti cestovního ruchu by měla obec podporovat? 

 

27. Co se podle vás v obci v posledních letech podařilo? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 434 respondentů (64,1 %). Nejvíce dotazovaní 
oceňovali snahu rozšiřovat množství parkovacích stání a celkově parkovišť v obci, dále pak 
poukazovali na budování či opravy chodníků, projevili spokojenost s vybudovanými schody 
např. do Horákova a či s vybudovaným sportovním zázemím a dětskými hřišti. Další 
zmiňované oblasti viz níže. 

Nejčastější připomínky: 

 parkování 115 
o parkovací místa na sídlišti, před školou 
o neustálá dostavba parkovacích míst 

 budování a oprava chodníků 97 
o chodník u pošty 

 schody do horákova, na půllány 93 
 sportovní zázemí, dětská hřiště 93 

o lezeckou stěna v ZŠ 
o výstavba dětských hřišť, dětská hřiště u kapličky a pod Horákovem 
o Tělocvična k dispozici pro veřejnost 
o street workout na sportovním hřišti v mokré 
o výstavba singletrailu 
o vybudování bikepointu 
o sportovní areál u školy 

 budovy, opravy 77 
o oprava mediatéky, knihovny, hasičské zbrojnice, obnova kulturního domu, 

opravy kapliček a křížů, rozhledna, DPS 
 koupaliště 62 
 opravy a výstavby komunikací, kruhový objezd 51 

o nová cesta líchy 
o asfaltová cesta v nové zástavbě na půllánech 
o asfaltová cesta k mezi stromy 

 podpora sportu a kultury, kulturní a sportovní akce 47 



o dostatek kulturních programů 
o rozvíjení sportovní činnosti 
o rozvoj kulturních akcí v obci - podpora hodových tradic, rozsvěcování ván. 

stromečku, světélkování ad. 
 péče o zeleň, výsadby 39 
 ing. sítě 28 
 veřejné osvětlení 26 
 zš a mš 26 

o rekonstrukce ZŠ, nové učebny 
o pěkná zahrada ve školce 

 třídění odpadu 25 
 čistota, vzhled obce, rozvoj obce 24 
 zřízení stav. Úřadu 10 

28. Co se nepodařilo? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 369 respondentů (54,5 %). Byť v předchozí otázce 
poukazovali na spokojenost s opravami a výstavbami chodníků, silnic i parkovacích míst, je 
zřejmé, že je v obci stále, co se této oblasti týče, co zvelebovat. Respondenti se negativně 
vyjadřovali k probíhajícím novým výstavbám domů, které vyplynuly z nového územního 
plánu, dále by rádi, pokud by se podařila rekonstrukce školního bazénu, aby děti a veřejnost 
nemuseli dojíždět např. do Brna či Vyškova. Objevily se poznámky ohledně investice týkající 
se Bikepointu či dotazovaní nechápou, proč obec prodala vojenskou hlásku, která mohla 
posloužit v různých směrem a oblastech rozvoje obce. 

Nejčastější připomínky: 

 silnice, chodníky, parkoviště, osvětlení 103 
o několik let neřešený prostor a příjezd ke koupališti. 
o Při budování kanalizace a dělání nové silnici došlo k "vyrušení" či neopravení 

chodníků v Horákově 
o není cesta kolem věžáku. 
o Vyřešit opravy hlavní cesty z Mokré Horákova směr Brno. Je již dlouho v 

katastrofálním stavu a záplaty bohužel nepomůžou 
o Silnice od cementárny - stále stejný stav. Parkování u koupaliště - stále stejný stav. 
o Chodník u pošty a přes park u školky. 
o nedokončená komunikace spojovací k Tasy, odlehčilo by to dopravě 
o stále chybí parkovací místa 

 nová výstavba, územní plán 44 
o výstavba domů v bahenci a na točně, na příhoně 

 opravit bazén v ZŠ 40 
 cyklopoint 30 

o zbytečná investice 
 prodej hlásky 23 

o důvěryhodně vysvětlit prodej bývalé vojenské hlásky 
o prodej vojenského objektu za tak nízkou cenu považuji za výsměch a špatný vtip 
o nový územní plán – možnost budoucích satelitů 

 Další méně časté připomínky: retardéry u ZŠ 17x, chybějící zeleň, údržba, 
kácení  16x, náměstí 12x, pošta – otev. doba a služby 11x, chybějící noční 
autobus. spoje 11x, udržet obchod v Horákově 8x, zrušení hospody na 
fotbalovém hřišti 8x, lékaři 7x, bankomat 5x, zrekonstruovat budovu bývalé 
drogerie 5x, upřednostňování Mokré oproti Horákovu 4x, skalní stěna – 
zpevňovaní 3x 

 



29. Co je podle vás největší přednost života v obci? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 472 (69,7 %) respondentů. Jako největší devizu života 
v obci občané spatřují v klidném, venkovském prostředí s blízkostí přírody a lesa, kde je 
dobrá občanská vybavenost a jež má dobrou polohu v blízkosti krajského města Brna, ale 
občané se v ní cítí bezpečně. Váží si dobrých mezilidských vztahů, pořádaných kulturních a 
jiných akcí.  
 
Nejčastější odpovědi: 

 příroda, zeleň 177 
 klid, pohoda 162 
 vybavenost 146 
 poloha 94 
 blízkost lesa 82 
 dobrá dostupnost na brno 81 
 lidé  57 
 čistota 34 
 bezpečnost  27 
 kultura, tradice 17 
 upravený vzhled obce 8 

 

30. Jaký je podle vás nejpalčivější problém života v obci? 

V otevřené otázce se vyjádřilo celkem 399 (58,9 %) respondentů. Jako zásadní problém 
života v obci občané spatřují budoucí novou výstavbu rodinných a bytových domů. Občané 
se obávají nedostatečných kapacit vybavenosti, neustále se zvyšujícího provozu a nových 
obyvatel. Občané pak dále opakovaně zmiňují tyto problémy: parkování, autobusové spojení, 
sousedské vztahy, velký provoz či stav a kvalitu komunikací.  
 
Nejčastější připomínky: 

 nová výstavba, nedostatečná kapacita vybavenosti 47 
o neustálé rozšiřování obce co do výstavby "satelitních domů" a tomu podobné, obec 

není přizpůsobena na neustálý růst obyvatel 
 parkování 43 

o stále nedostatečné prostory pro parkování vozidel 
o parkování aut u domů podél hlavní komunikace (bezpečnost) 

 autobusové spojení 37 
o autobusová doprava do Brna, nejsou noční /ranní časy - poslední autobus 22:42, 

čekání autobusu na rozcestí Bedřichovice 
 sousedské vztahy 32 

o Sousedské vztahy, ale s tím obec nic nenadělá. To, že když někomu (konkrétní 
osoba) zaparkujete před domem, objede vám auto klíčem a propíchá pneumatiky. Jen 
aby nemusel kličkovat mezi auty, když jde za rodinou naproti... 

 velký provoz 30 
o Vysoký počet aut projíždějící Horákovem. Zvážit možnosti pro průjezd bývalým JZD a 

kolem KOVO Macháček pro obyvatele Půllánů. 
 stav a kvalita komunikací 30 

o Stav hlavního průtahu a jeho pokračování a k nově vybudované okružní křižovatce. 
o Stav silnice do Mokré-Horákova je dlouhodobě horší a horší. Potřebovala by 

kompletně nový povrch od kruhového objezdu až do obce. 
 hluk, rušení nočního klidu 22 



o  
 zdravotní služby 20 

o chybí druhý praktický lékař pro dospělé a zubař 
 Další méně časté připomínky: pošta 18x, stárnutí obyvatelstva 13x, není 

konkurence mezi obchody 12x, ničení žp 11x, psí exkrementy 10x, pálení 9x, 
přehnané sekání, kácení 8x, údržba zeleně 8x, nedodržování dopravních předpisů 
7x, Mokrá X Horákov 5x, chybějící bankomat 5x, budovy v obci 3x, nedostatek služeb 
2x, bazén 2x, nepořádek 1x 

 

Místo pro vaše další postřehy a připomínky k životu v obci: 

 Občané Horákova by velmi uvítali znovuotevření obchodu s potravinami v Horákově. 

 Vysoce oceňuji odklízení sněhu v obci technickou četou, a to i před bytovými domy. Máme 

sice ve vchodech většinou rozdělené služby, ale v mém případě, kdy bývám leckdy na 

služebních cestách, je často nemožné, abych dodržel povinnost odklidit sníh. 

 Děkuji za tento dotazík, chci se vyjádřit, ale nechci nikoho otravovat a touto cestou je to přímo 

"vynucené" z druhé strany. 

 Pokud bychom mohli sledovat zastupitelstva online. 

 okolí obce: 1) v jarních a podzimních měsících vzniká omezený pohyb na lesních cestách, kde 

se množí těžba dřeva, která je díky rozbředlému podloží radikálně ničí 2) existují nelegální 

motokrosové aktivity v lesích kolem mokré (hustě rozryté cesty a nové svahové dráhy) 

 Místo hostince by mohla být prodejna se smíšeným zbožím. 

 Za mne v zásadě spokojenost. Dotazník super možnost vyjádřit se ... 

 Nyní s novou paní starostkou vidím i naději na to, že bude do obce vloženo i něco jako 

"lidství", tedy i důležitost nejen materiální, ale i po té duchovní stránce, snaha lidi stmelovat, 

podporovat dobré nikoli nedobré .. Ať se vám i celému týmu daří a díky za vaši obětavou práci 

... 

 Chci popřát novému vedení obce to nejlepší a věřím, že naše obec bude jen lepší, krásnější:-) 

 Noční autobus! Prosím !! :D Jinak super, díky všem, kteří se podílejí na fajnovém životu zde. 

 chybí urnový háj - hřbitov 

 Pro lepši informovanost obyvatelstva a kontakt s vedením obce, pí. starostka (zastupitele) by 

mohla organizovat pravidelná setkání s obyvateli obce např. v prostorách knihovny jednou za 

2 měsíce. Tato setkání by možná pomohla obyvatelům lépe pochopit plány a záměry obce, 

postup a problémy obce při realizaci projektu, dostalo by se zde na odpovědi a otázky, možná 

taky i na racionální nápady. 

 Chce to prostor k pronájmu na soukromé akce s kuchyňkou atd. 

 Chybí urnový háj, případně rozptylová loučka. 

 myslím, že by tu byl využitý Dům pro seniory s denním stacionářem 

 Postupná výměna osvětlení za LED ušetření nákladů. Vyřešit průjezdnost/bezpečnost ve staré 

Mokré s ohledem na novou výstavbu. Analyzovat potenciálně nebezpečná místa a řešit. Dělat 

průzkum spokojenosti/dotazník v pravidelných intervalech, např. 1x ročně. Vypracovat a 



zveřejnit vizi kam bude obec dluhodobě směřovat. Omezit rozšiřování lomu, případně omezit 

provoz jen na pracovní dny = omezit hluk. 

 Obec by měla zajistit dostatečnou infrastrukturu před dalším rozšiřováním dalšího osídlení. 

Např. nová výstavba ve staré Mokré - nedostatečná šířka příjezdové cesty nahoru při 

zvýšeném provozu. Stejně tak je důležitá dostatečná kapacita školy, školky, družiny atd. Tento 

dostazník moc oceňujeme, měl by být pravidelně. Děkujeme! 

 OÚ 

 Nebylo by špatné podpořit zemědělství a prodej místně vypěstovaných plodin - komunitou 

podporované zemědělství KPZ. Klást důraz na přírodu v okolí obce - mokřady, lesy, trávníky. 

 Díky, sdílejte prosím získaná data se všemi 

 Mohlo by být v obci AED 

 zaměřit se více na ochranu životního prostředí (přírody) v okolí obce 

 Silnice. 

 levné kurzy pro seniory (mohou být vedeny i šikovnými deváťáky) -PC, angličtina 

- co nejdříve vrátit vodovody a kanalizace do správy obce a udělat svoji čističku případně s 

možností zpětného využití splaškové a dešťové vody - udržet plochy parků, zeleně a případně 

je rozšířit 

 momentálně nás nejvíce tíží příjezdová komunikace k novostavbám "nad příhonem", obáváme 

se, že se zvýšením dopravy bude na úzké silnici dokázet ke kolizím - dále bychom se velice 

přimlouvali za zavedení omezení používání petard a střeliva během silvestra, např. od...do... 

- projíždí moc aut, ze dvou stran, prašnost - mohli by hasiči občas spláchnout prach, když 

dlouho neprší a jsou vedra 

 možná častější "čumenda" vedení obce mezi lidmi - takové to "tak jak to jde"? ale vůbec není 

člověk ten, aby se zavděčil lidem všem 

 v obci chybí cukrárna, kavárna a to pro maminky s dětmi, babičky s vnoučaty a seniory, 

vyhovující místo - bývalá pekárna u dětského hřiště, nyní druhé skladiště skla p. Rychtra, kdo 

mu povolil tolik objektů? musí se tak roztahovat? je to přínos hlavně pro něj ne pro občany 

obce 

 ztratili jsme na sídlišti náměstí, je to jedna velká hlučná hospoda, přes kterou jeněkdy problém 

projít k obchodu 

 veřejná správa - v obci s téměř třemi tisíci obyvateli by měl být místostarosta alespoň se 

středním vzděláním a ne jako u nás s nedokončeným vzděláním, hovoří se o tom, že vše bylo 

domluveno dávno před volbami,pokud jsou starosta i místostarosta vzdělaní, nepotřebují ještě 

zbytečně placeného tajemníka územní rozvoj a infrastruktura - odpočinkové zóny zcela chybí, 

naopak zcela zbytečně vybudovaný cyklopoint (cyklisté vyhledávají místa, kde josu 

občerstvení a posezení), nevhodně vybudované parkoviště na místě bývalé knihovny, kde 

chodník je nesmyslně zlomený a potom zúžený parkujícími auty; nikde jsem si při cestování 

po našem státě nevšiml žádného podobného zabezpečení proti padání kamenů jako pod 

Horákovem, většinou jsou použity pevnostní sítě a ne nevzhledné skokanské můstky; 

retardéry při vjezdu na sídliště jsou spíše jako překážky pro terénní automobil život v obci - 

kromě plesů se v naší obci nekonají téměř žádné kulturní akce, hasiči jsou ve většině obcí 

hlavními organizátory kulturních akcí , u nás jsou pouze finančně zvýhodňováni panem 



místostarostou; chybí zubař, gynekolog, rehabilitace, pouze jedna restaurace, obchod pouze 

na sídlišti; obec nemá žádné obecní byty a pokud má, tak obsazené, byt pod zdravotním 

střediskem, který měl být pro lékaře je obsazený a případnému lékaři není co nabídnout, byt v 

kulturním domě v Horákově přidělen přítelkyni místostarosty, která svůj vlastní byt pronajímá, 

vlastnictví ověřené na katastru nemovitostí, opravdu potřebný člověk; myslím, že někteří 

podnikatelé jsou docela prosazováni, prostranství před restaurací vybudované obcí zabráno 

panem Lazarčíkem, okolí sklenářství zabíráno na úkor majitelů bytů; vybudována rozhledna, 

ale jinak žádné zajímavosti pro turisty nebo cyklisty, lípa na rozcestí do třešinek opatřena nic 

neříkající cedulkou s datumem, žádný popis, nic 

 vzhledem k častým výskytům výkalů (psích) před DPS (v části od kontejnerů po začátek 

pozemku rodiny Vaňačkovy) by nebylo ku škodě odpadkového koše na tato nemilá 

překvapení 

 napouští se koupaliště, takže stav spodních vod bude asi v pořádku, to mě těší 

 zpravodaj by mohl informovat o stavu ovzduší a o emisích z cementárny, informujte o 

množství emisí a o množství spáleného odpadu v cementárně obec potřebuje zastupitele - 

ekology a ne takové, kteří spolupracují s firmami a tzv. developery 

 u lékaře, i když jsem objednaná, čekám někdy neskutečně dlouhou dobu, s tím ale obec těžko 

něco udělá 

 v zájmu bezoečnosti všech dětí žijících v Mezírce, prosím o instalaci retardéru prosím o 

usměrňování pejskařů, majících své psy na volno 

 motivovat obyvatele k větší aktivitě v oblasti čistoty a úklidu, přidat květiny, zvelebovat 

 obec horákov nekončí posledním domem, za ním jsou ještě obecní meze, které nikdo neseče 

a příkopy, které slouží jako soukromé smetiště přilehlých obydlí, holt je to z mokré daleko 

 chodník a zahrada při DPS, venkovní úprava by byla vhodná, případně klimatizovat 

společenskou místnost v DPS, příjezdová cesta ke kulturnímu domu 

 je zde hodně pejskařů, kteří by jistě uvítali možnost nechat své miláčky proběhnout na svém 

hřišti s nějakou prolézačkou 

 fandím nové paní starostce, ať se vše daří k její spokojenosti i ke spokojenosti nás občanů a 

hlavně ať se nenechá odradit od "křiklounů", kteří se nikdy do ničeho nezapojí a jen kritizují 

 některé obecní úřady mají na stránkách úmrtí svých občanů s vystaveným parte, mohou se na 

to podívat i lidi, kteří už v obci nebydlí 

 česká pošta by měla provozovat dopoledne i odpoledne - jak bývalo dříve 

 bylo by dobré přidat i noční autobus, někdy kolem půlnoci, také tu chybí výběh pro psy s 

lavičkami ve stínu 

 mám připomínku, jestli je možné zde udělat výběh pro pejsky? 

 bazén ve škole přístupný obyvatelům 

 bazén ve škole přístupný obyvatelům, občerstvení u hřiště 

 vykopnout nevděčnou Čudanovou z obecního bytu 

 nebezpečné řešení najíždění autobusů k zastávce v horákově 

 nelíbí se mi parkování na družstvu Roketnice, matky s kočárky pak musí jít po silnici a 

nemůžou jet po chodníku 



 když sečou trávu na školním hřišti, tak né půl hřiště, ale celé, je to pro děcka a je to plný 

pijáků, podívejte se, jak je to posečený 

 95% obyvatel v obci se nelíbí psí bouda uprostřed náměstí na sídlišti v Mokré 

 parkoviště za sklenářstvím chybí místo pro zdravotně postižené 

 zajímalo by mě, jestli obce může zajistit bankomat vzhledem k aktuální situaci na poště, dále 

by mě zajímalo, zda se počítá s pěšími na plánované komunikaci mezi tasy a mokrou uvítala 

bych, kdyby restaurace u zbojníka dodržovala noční klid, což se týká zejména sezení venku 

 a´t se vám daří, je zde krásně 

 obec funguje dobře, jsme zde spokojeni, děkujem, ať se vám daří 

 psí exkrementy 

 prosím zrenovovat hřiště u pole na nohejbal (je ho škoda), zpřístupnit posilovnu, popř. zvětšit i 

pro ostatní lidi, nejen pro některé, je to výsměch, bankomat 

 pokud se nezačne stavět na poli nad Tasy, měly by tato část obce být dopravně obslužná od 

spodu, od pneucentra a snížit tak hluk a dopravu na sídlišti 

 pejsci a jejich exkrementy - neřešitelné péče o schodiště (od bytovky k zastávce) - okolí 

(výsadba nových stromů? - prozatím roste pleveliště) 

 vyřešit kouření z komínů např. švábenský, horáček a další jmenovaní 

 pejskaři by si měly po svých miláčcích uklízet, stále se jistě najdou takový, který to neuklidí 

 Prodloužit chodník od zastávky autobusu v lomu až k !Čínské čtvrti" a doplnit chybějící 

osvětlení. 2. Solární ohřev vody na koupališti. 3. Dokončit komunikaci přes Líchy do 

Horákova. Zvážení možnosti točny v "Čínské čtvrti". 5. Rekonstrukce školního bazénu a 

možnost využití pro veřejnost. 

 Zaměřit se na opětovné zalesňování vykácených ploch listnatými stromy. 

 Děkuji, že vás zajímá můj názor. 

 Soupis sportovních aktivit pro děti i dospělé, kulturních akcí, kurzů (angličtina, ...) -> 

neinformovanost VŠECH! obyvatel, pouze různé skupinky. Po vypracování by všichni 

obyvatelé věděli, jaké jsou v obci možnosti volnočasových aktivit. Návrh: travesti show Divoké 

kočky v kulturním domě. 

 přibývá neukázněných arogantních a bezohledných tzv. pejskařů, ktreým vyhláška o chodu a 

vodění psů bez náhubku a bez vodítka zásadně nic neříká, z bytů někdy je slyšet žalostné vytí 

a vytrvalé štěkání psů, nejde náhodou o týrání zvířat 

 uvítala bych třeba i setkávání lidí na koncertech ( např. moc se mi líbilo v Sivicích a náměstí 

koncert Jiřího Pavici) 

 ledová plocha na hřišti, hospoda na hřišti, chybí chodník od zastávky lom do dědiny, špatné 

veřejné osvětlení stará mokrá 

 v obci mi chybí - bankomat, pozdní bus spoj z brna/půlnoční, lepší provozní doba pošty 

(alespoň 1x týdně do 18:00) 

 něco udělat se skalkou, je to pěkné místo, ale zarostlé vším možným a část je neudržovaná, 

tím, že to asi nikoho není 

 chtěla bych aby každý občan byl pyšný na to, že žije v mokré-horákově, myslím, že by to mělo 

být přání - cíl nás všech 

 namontovat dorazy na parkovišti pro vozidla před školou, více singletrailů 



 solární ohřev bazénu (koupaliště), vybudování (umělé) ledové plochy na bruslení, chodník lom 

- stará mokrá + veřejné osvětlení, fitcentrum pro veřejnost 

 doufám, že se nebude rušit pošta, byla by to největší blbost co by obec dovolila 2. chybí 

výtahy u čtyřpodlažních domů 3. hynoucí lesy 

 je malá, nebo žádná informovanos o noé výstavbě rod. domů, např. po pravé straně směrem k 

tasy, asi je nevhodné schválit a stavět kaskádovitý bytový dům uprostřed zahrádkářské oblasti 

 výsadba zeleně se preferuje na určitých místech, jsou místa na sídlišti, která se neřeší, 

usychají staré túje, budou něčím nahrazeny? parkoviště u sklenářství - v případě zajetí auta 

se sklem a jeho vykládky se např. cca 30 minut nedá vyjez z parkoviště, blokuje výjezd 

 parkování na silnici, všude, pro pěší je nebezpečné a nepříjemná ces horákovem zastávce, 

velký provoz aut, místy žádný chodník a parkování v zatáčkách, kde není idět 

 ještě jedna připomínka toto není sídliště ale psinec v jedné bytovce je i 15 psů, nic proti, ale v 

noci se nedá vůbec spát, je to hnus, lidi vásv životě neposlechnou, jedině co na ně platí jsou 

mastné pokuty 

- prosím už nikdy nevyínat veřejné osvětlení - vracíme se o několik desítek let zpátky - na OÚ 

chválím Ing. Charváta (tajemníka) je to schopný a šikovný člověk 

 přihřívání vody u bazénu slunečními kolektory; prodloužit chodník od lomu k odbočce čínská 

čtvrť; kluziště 

 třeba s tím parkováním - někteří lidé jsou obravdu drzí (dopravní předpisy, dokonce jsem 

malinkopřesvědčen typ lidí přistěhovalí a mladí, v brně by si to nedovolili nebojte se přivolat 

policii (státní - městská - a po 22:00 se podívat na stání) zbyteč povídat - pruh, stání v 

hřižovatce, atd. doba po 21.00 je záměrná, už jsou všichni doma, vím, že jsou to opatření za 

které nebudete mít body, ale asi to jinak nejde 

 v ZŠ pořád nebyl zrekontruován bazén, i když už se to slibuje mnoho let)líbí se mi nápad 

dotazníku pro občany 

 v tomto rozhádaném světě je tu ráj na zemi, využívám této příležitosti a chci říct, že obecní 

zastupitelé se ke mně , když jsem něco potřebovala chovali vždy podle zákona, neúřednicky, 

ale vždy lidsky, za což vám děkuji 

 ve staré mokré (vodárenské pásmo bylo zrušeno v roce 1999 - dalo by se zpřístupnit park u 

vodárny, a celkově chceme také myslet na starou mokrou, je a stále bude součástí mokré 

 myslím, že občané by měli mít možnost hlasovat, zda se může náměstí zmenšovat a 

zastvovat nevzhlednými budami, co přibude příště?budujme obec krásnější 

 ocenila bych poštovní schránku u autobusové zastávky pod horákovem 

 podpořit technický pokrok - jsou obce, které už nepotřebujíc el. energii z dukovan, ale využít 

stávající bohatství např. vodu, které je v mokré nadbytek 

- při územním rozvoji a zvyšování počtu obyvatel je nutné brát v úvahu klimatické změny a 

hrozící nedostaek vody v blízké budoucnosti - provoz ns vozovkách v obci je rok od roku 

hustší a tato skutečnost ovlivňuje kvalitu ovzduší a zvyšuje hluk - nelíbí se mi, že mnoho řidičů 

nerespektuje dopravní značku zákaz vjezdu od horákovské hájeky do majiánského údolí a 

zpět, na straně jedné chráníme životní prostředí tříděním odpadu a na straně druhé se 

chováme bezohledně k lesním zvířatům, kterých rok od roku ubývá 



 obec by měla udělat chodník na astávku do lomi, je to tam velmi nebezpečné, lidé uskakují do 

trávy při projíždění kamionů rekonstrukce veřejného osvětlení ve staré mokré, zde 

rekonstrukce bohužel neproběhla 

 doporučuji mokrským radnímpoužívat svůj vlastní rozum, nerozum bonzáků a udavačů, dále 

bych výhružné cedule nechal rozmnožit a roznést po celé vsi, výtěžek z těchto peněz použil 

na výstavbu malého kostelíka a přilehlého hřbitova, tento návrh by byl pro užitek obyčejným 

lidem, tak i vám radním 

 odměna schválena na 6. zastupitelstvu je směšná, jelikož je to za agendu (zpevnění zatáčky), 

kde by to mělo být standardní povinností starosty a místostarosty, kteří jsou placeni na plný 

úvazek 

 hodně lidí u čety, jen si shání dřevo dom, vozí se v multině sem a tam a hledají co odvést 

dom, jinak si chválím, že sečou trávu, sypou chodníky v zimě, ale uklízet už je ani nenapadne, 

ještě by měli v zimě více uklízet sníh od lipky do obchodu a ne odhrabovat sníh ze státní 

silnice, na to jsou silničáři si myslím 

 dnes (24.6.) neteče několik hodin v horákově voda, na obecním webu není ani čárka, co se 

děje, facebook nemám; pošta by mohla mít alespoň jeden den v týdnu otevřeno do 18 hod. 

pro lidi, kteří chodí do práce; postihovat řidiče, kteří ráno bezohledně a především 

nebezpečně zastihují před školou, čsto přímo na (nebo těsně před) přechodem pro chodce a 

vysazují své děti, jiné děti tak ale přímo ohrožují 

 

 

Děkujeme za spolupráci a za čas, který jste tomuto 
dotazníku věnovali! 

 


